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Project Theme: 

Basic Human Needs (Water)

Counterparts: 

Drinking Water and Sanitation Unit (DWSU), 

Ministry of Irrigation and Water Resources

(MoIWR) and White Nile State Water Corporation 

(WNSWC) 

Duration: 

Oct. 2016 to Dec. 2024

Target Area: 

Kosti City in White Nile State 

Amount of Grant Aid: 

Up to approx. JPY 4.328 billion  

Project Summary:

According to the 2008 census projection by the Sudanese Central Bureau of Statistics, the population of Kosti

city would increase to 266,000 in 2014 and to more than 380,000 in 2024. The population is increasing rapidly

which in turn exceeds the capacity of the current water treatment plant consisting of three facilities. The first

one was constructed in 1942 and the second and third were constructed in the 1950s and 1990s respectively.

Those systems are becoming remarkably deteriorated and as a result, the actual capacity has decreased to about

50% of its designed capacity.

In this project, a new water treatment plant in Kosti City is be constructed aiming to enable residents of Kosti

city, including currently non-served water areas in the city, to access safe and clean water. The target population

of this project is more than 380,000 by 2024. The capacity of the treatment plant will provide approximately

33,300 m3 of water per day compared to current 21,300 m3 per day as reference in 2009. Currently, the White

Nile State Water Corporation (WNSWC) is establishing new water pipelines of more than 600km in length, to be

connected to the new treatment plant.

Comment:

“This project is one of the largest projects funded by JICA in White Nile State, and after completion of the

facility, it will help more than 380,000 people in Kosti City. We expect the facility to bring great economic

benefit to the City, and tremendous positive impact to the residence. It will become a masterpiece for the bonds

of friendship between the two countries’ people. We respect the Japanese sincere support in the area of basic

human needs”.

(Mr. Mohamed Yahia, Director General , White Nile State Water Corporation)

The Project for Improvement of Water Treatment Plant in Kosti City

Expected Impact:

This project is expected to improve the living conditions of Kosti residents by supplying safe and clean treated

water and contribute to meeting the Basic Human Needs. By 2024, through both JICA ’s Project and local

government's effort, all the population in Kosti city should have access to safe and clean water.
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:المشروعملخص

إلىرتفعيسوفكوستيمدينةسكانعددفإنبالسودان،للاحصاءالمركزيالجهازقبلمن2008لعامالسكانتعدادلتوقعاتوفقا

محطةقدرةيفوقوبمابسرعةالسكانعدديتزايدو.2024عامبحلول380,000منأكثرإلىوسيرتفع2014عامفي266,000

القرنالتسعيناتوالخمسيناتفيوالثالثالثانيوشيد1942عامفيأولهاتشييدتم.مرافقثلاثةمنتتكونهيو.الحاليةالمياهمعالجة

طاقتهامن٪50لحواليللامدادالفعليةالقدرةانخفضتلذلك،ونتيجةملحوظ،بشكلالأنظمةتلكتدهورتقدو.التواليعلىالماضى

.المصممة

بهاليسالتيالمناطقذلكفيبماكوستي،مدينةسكانلتمكينكوستيمدينةفيالمياهلمعالجةجديدةمحطةبناءسيتمالمشروع،هذافي

.2024عامبحلول380,000منأكثرهوالمشروعهذامنالمستهدفينالسكانعدد.منةوا ّنظيفةمياهإلىللوصولحالياً،مائيامداد

علىحاليامكعبمتر21,300بمقارنةيومياالمياهمنمكعبمتر33,300منيقربماستوفرالمياهمعالجةلمحطةالانتاجيهوالقدرة

ليتمكيلومتر600جاوزيتبطولللمياهجديدةأنابيبخطوطبانشاءالأبيضالنيلولايةمياهةئهيالانتقومو.2009عامإحصائيهحسب

.الجديدةالمعالجةبمحطةلاحقاتوصيلها

:التعليق

مدينةفيشخص380,000منأكثرفيدسيوسوفالأبيض،النيلولايةفيجايكاتمولهاالتيالمشاريعأكبرمنواحدهوالمشروعهذا"

نحن.والبلدينعبينالشبينالصداقةروابطالمشروعهذايعززأنوللمدينةكبيرةاقتصاديةفائدةوايجابيأثريحققأنتوقعالممن.كوستي

."الأساسيةالبشريةالاحتياجاتمجالفيالأصيلاليابانيالدعمنحترم

(الأبيضالنيلولايةمياههيئة،العامالمديريحيى،محمدالسيد)

مشروع تطوير محطة معالجة المياه بمدينة كوستي 

:المتوقعالأثر

فيذلكسهمسيو.ونظيفةآمنةمياهتوفيرخلالمنكوستيمدينةلسكانالمعيشيةالظروفتتحسنانالمشروعهذاخلالمنالمتوقعمن

خلالمنونظيفةآمنةمياهعلىالحصولمنكوستيمدينةفيالسكانكليتمكنأنيتوقع2024بحلول.الأساسيةالبشريةالاحتياجاتتلبية

.ةالمحليالجهودوالمشروعهذا

:نوع المشروع

(مياهال)الإحتياجاتّالإنسانيةّالأساسيةّ

:الشريك

مواردّالمائيهّوّوزارةّال/ وحدةّمياهّالشربّوّالصرفّالصحي

وهيئةّالمياهّفيّولايةّالنيلّالابيضالريّوّالكهرباء

:المدة

2024ديسمبرّإلى2016اكتوبرّ

:  المستهدفةهالمنطق

مدينةّكوستي،ّولايةّالنيلّالأبيض

:  مبلغ المنحه

يابانيينّبليون4.328ّفىّحدودّ: التصميمّالتفصيلي


